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„Tisztelt Székely Tamás Elnök Úr! 
 
Gera Csaba vagyok a Makói Gumiipari Szakszervezet titkár helyettese.  
 
Mint azt bizonyára tudja a Makói Gumiipari Szakszervezet minden évben gazdasági szakértő 
bevonásával tárgyalja meg a bérfejlesztés kérdését a munkáltatóval. Ez az idei évben is így 
volt, számtalan javaslatot fogalmaztunk meg a munkáltatónak, amelyek kivétel nélkül az 
alacsony jövedelmi szintű dolgozók támogatását irányozta. Teljes mértékben figyelembe 
vettük a cég teljesítőképességét is, de az eddigi céges válságkezelő magatartás (leépítések) és 
a bérek normában történő visszavétele mellett nem mehettünk el szó nélkül. Ezért különböző 
garanciális elemeket is megfogalmaztunk, amelyeket a lehető legnagyobb mértékben fel is 
puhítottunk a megállapodás érdelében, de sajnos a munkáltató elzárkózott, így nem született 
megállapodás. A Makói Gumiipari Szakszervezet így is sikert tudott elérni a bértárgyaláson, 
hiszen megállapodás nélkül, (ami egyfajta garancia a jövőre nézve) kétszer 50.000 forint 
kompenzáció kifizetését elérte a munkáltatónál, ez az az a többlet, amit elértünk a 
tárgyalással. Azonban a gazdasági számításaink alapján, a munkavállalók több mint fele a 
mediánbér alatti jövedelmű.  
2021-ben a szintén egyoldalú munkáltató emelés februártól mindenkinek infláció alatti 
emelést nyújtott, így a munkatársaink fele éves szinten 340.000 forint jövedelemcsökkenést 
könyvelt el.  
 
Elnök Úr bizonyára azzal is tisztában van, hogy a MAGYAR munkatársaink hátrányban vannak 
az Indonéz munkavállalókkal szemben. A külföldi munkatársaknak tolmácsot biztosítanak, 
imaszobát, albérletet és mindemellett még a nemlétező rezsire is kapnak támogatást. A 
könnyű termékek gyártását bízzák rájuk, miközben a magyar kazánosokra marad a munka 
nehezebb része.       
A munkáltató folyamatosan hangoztatja, hogy ne az elmenőkre költsünk, hanem az itt maradt 
munkatársakat támogassunk. Az itt maradtakkat azonban hátrányos helyzetbe hozza a most 
jöttekkel szemben és úgy támogatja az önkormányzatot, hogy a saját munkavállalóit nem 
kompenzálja teljes mértékben.   
Ebben a nehéz helyi légkörben a Makói Gumiipari Szakszervezet ezért úgy döntött, hogy 
segélyalapot hoz létre annak érdekében, hogy enyhítse a tagságát ért veszteséget, valamint 
az energiaválság és az infláció miatti nehézségeket.     
 
Azzal kéréssel fordulok Önhöz, hogy járjon közben és segítsen kiegészíteni ezt a segélyalapot, 
amit annak érdekében hoztunk létre, hogy saját tagjaink számára kézzel fogható anyagi 
támogatást tudjunk nyújtani.  
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